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              Algemene Beschouwingen Programmabegroting 2025-2028 

 Geacht college, raadsleden mensen op de publieke tribune en kijkers thuis. 

 

Ruimte 

Diversiteit – Evenwicht & Leefbaarheid, zijn de uitgangspunten die door de 

raad ten aanzien van onze bouwopgaven zijn vastgesteld.                                            

Door maatschappelijke ontwikkelingen komen er “tijdelijke en/of 

noodwoningen” dit versterkt met financiële ondersteuning, steeds meer op de 

agenda te staan.  

Het AOV is echter van mening dat bij stedenbouwkundige ontwikkelingen, de 

kwaliteit van een wijk altijd de prioriteit dient te hebben. De richtlijnen die 

door de raad zijn vastgesteld, zijn hier het fundament voor. 

De binnenstad is de afgelopen periode op de schop gegaan. Het gerealiseerde 

op het voormalig “PostNL” terrein is het klassieke voorbeeld hoe met een 

knipoog naar je omgeving, een dergelijk project uit de grond getrokken kan 

worden. Over smaak valt niet te twisten, echter volgens de afspraak die in de 

raad is gemaakt om binnen een bepaalde cirkel van de binnenstad 

historiserend te bouwen, is met dit project volledig geslaagd. 

In het verlengde hiervan maken wij ons echter wel zorgen over de 

ontwikkelingen op de schapenmarkt. Een tweetal presentaties maken duidelijk 

dat het muntje t.a.v. Historiserend bouwen, nog niet overal in ons apparaat is 

gevallen. Immers wat blijkt, een Iconisch gebouw in een form van een Piramide 

midden op de schapenmarkt. Het AOV staat op het standpunt dat dergelijke 

“Urban regeneratie” c/q vernieuwing in bestaand stedelijk gebied, niet op de 

Schapenmarkt thuishoort.    
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Het AOV heeft aan de wieg gestaan van de ontwikkeling voor een woonconcept 

in de Beemster waar de ouderen mede betrokken gaan worden hoe hun 

leefomgeving vormgegeven gaat worden, en zien het initiatief om ook in 

Purmerend een gelijke woonvoorziening te realiseren, met belangstelling 

tegemoet. 

De verplaatsing van de milieustraat stond de afgelopen periode weer op de 

agenda. In het voorjaar werd duidelijk dat t.a.v. budgettekort, afgeschaald 

moet worden. Echter kortgeleden tijdens een presentatie, werden we verrast 

door de miljoenen die over de rand gutste. Immers de kosten voor de 

duurzaamheiddoelstelling die men t.a.v. de milieustraat voor ogen heeft, rijzen 

de pan uit. Het is maar de vraag of we hiermee het doel van de milieustraat 

sec, niet mee uit het oog gaan verliezen.   

Bereikbaarheid 

We spreken ondertussen niet enkel over een betere bereikbaarheid van onze 

binnenstad, maar over die van de gehele stad. Purmerend slibt ondertussen vol 

met verkeersbewegingen, en dit zal alleen nog maar gaan toenemen.              

Het AOV maakt zich hier zorgen om, en is van mening dat de oplossing hierin 

niet enkel te vinden is in een verkeerscirculatieplan. Verkeer moet zo maximaal 

mogelijk buiten Purmerend om geleid gaan worden. Hier is visie en vooral de 

wil voor nodig, wij maken ons dan ook zorgen over het ontbreken hiervan. 

Openbaar vervoer 

December 2024 is de concessie Zaanstreek Waterland één jaar onderweg. 

Reizigersaantal loopt achter de feiten aan, een kaartje wat veel te duur is, en 

bussen die de dienstregeling niet na kunnen komen. Een ontwikkeling waar de 

oplossing niet zomaar voor de hand ligt.      
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Maatschappelijk. 

Programma Samenleving is met 185.7 miljoen veruit de grootste. Laten wij in 

Purmerend en Beemster ervoor zorgen dat wij naar elkaar blijven omkijken. 

Respect hebben voor elkaars identiteit zorgt voor een goede sociale cohesie. 

Ook toegankelijkheid is belangrijk in onze gemeente.                                              

Met de toegankelijkheidsagenda inzicht, kan iedereen mee doen en zichzelf 

zijn. 

Vrijwilligers zijn onmisbaar. Het AOV is dan ook heel content dat de gemeente 

hiervoor veel aandacht heeft, wij hopen dan ook op veel belangstelling voor de 

Avondvierdaagse. Deze draagt ook bij aan een gezonde gemeente die wij willen 

zijn. 

Laten wij ervoor zorgen dat onze inwoners elkaar kunnen ontmoeten, 

waardoor er minder eenzaamheid ervaren wordt. In iedere wijk en dorpskern is 

een buurtpunt aanwezig, alleen over die in de Gors maken wij ons zorgen, het 

AOV is van mening dat deze snel weer gerealiseerd moet worden. 

De komende veranderingen in de WMO zijn onvermijdelijk maar mogen 

volgens het AOV nooit ten koste gaan van de kwaliteit van leven van onze 

inwoners.               

De beoogde locatie voor opvang van 35 inwoners met Multi complexe 

problemen. Ook het AOV begrijpt dat dit geen populair onderwerp is maar wij 

zijn er voor alle inwoners van Purmerend, en daarbij hoort zeker de zorg voor 

deze inwoners.  

De bezuinigen op de jeugdzorg baart ons grote zorg, dus zullen we goed 

moeten onderzoeken waarop wij kunnen besparen zonder afbreuk te doen aan 

de kwaliteit. 

Er is veel gediscussieerd of er wel of geen buitenbad bij het Leeghwaterbad 

moest komen. Het AOV is van mening dat het plan voor een hybride buitenbad 

met een volwaardige zonneweide de voorkeur heeft. Het hybride buitenbad 

biedt de kans om de wachtlijsten voor leszwemmen te verkorten. 

Het hondenbeleid in Purmerend staat stevig met uitlaatroutes. De fusie met 

Beemster heeft ervoor gezorgd dat de gemeente ook hier hondenbelasting int. 

Laten wij ervoor zorgen dat ook in deze kernen een stevig hondenbeleid tot 

stand komt. De eerste stappen zijn in overleg en met inbreng van de bewoners 

opgesteld nu snel doorpakken. 
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Binnenkort verwachten wij vanuit het college een update te ontvangen van het 

integraal huisvestingplan. Naar welke scholen gaat de prioriteit voor verbouw 

of nieuwbouw? Het AOV is van mening dat ieder kind een veilige en fijne 

schoolomgeving verdiend.  

 

 

Bestuur en Concern: 

Het is belangrijk dat onze financiële stabiliteit onze bijzondere aandacht blijft 

vragen. In deze begroting is pas op de plaats gemaakt.                                          

Het is gelukt om voor 2025 een sluitende begroting te maken, Waarin alleen de 

noodzakelijke investeringen en vervangingen zijn opgenomen, maar voor de 

jaren 2026 tot 2028 hebben wij grote zorgen.  

Onze jaarrekening moet wel in evenwicht blijven, om langjarige financiële 

toestand in kaart te kunnen brengen.                                                                                                                               

De opvang van de Oekraïners vraagt veel van onze ambtelijke inzet. Het AOV 

spreekt de hoop uit dat hun situatie in eigen land snel zal verbeteren. 

We eindigen met een dankwoord aan alle medewerkers en ons college, voor 

hun maximale inzet in het afgelopen jaar,  

Dank voor uw aandacht, 

Fractievoorzitter - Theo Neep; 

Namens de fractie - AOV Purmerend-Beemster. 


